



FIA Karting World Championship: Mini on pole in OK and Bedrin in Junior

06.09.2019



After two days marked by light and heavy showers and a slippery track, the 2019 FIA Karting World Championship - OK and Junior was bathed in sunny weather on Friday 6th September. The battle was very tight during the Qualifying Practices between the 88 OK Drivers, as well as between the 104 participants in OK-Junior. Gabriele Mini' (ITA) was finally the fastest in the top class, while Nikita Bedrin took 1st place in Junior.

With a total field of 192 Drivers, the 2019 FIA Karting World Championship - OK and Junior looks outstanding. Finland has taken great care in organising the major Competition of the karting season over the 1200m of the fast and spectacular track of the Powerpark Circuit in Alahärmä. The hierarchy was not easy to determine in Free Practice as the track dried out after a wet night and the Qualifying Practices, particularly important at this circuit, progressively revealed the names of the most successful Drivers over the four sessions in each category, which were alternated during late afternoon. The differences were not significant between the different groups, although each time pole position was achieved in the fourth and final session. The temperature remained stable between 14 and 15°C. The OKs were using LeCont tyres, while those in the Junior category were provided by Vega.

Mini' takes the OK pole position in the last moments

Joshua Dufek (CHE) was the fastest in the first session with a lap of 43''211 ahead of Joseph Turney (GBR) and Lorenzo Trivisanutto (ITA), the defending champion. Kirill Smal (RUS) competed against Ben Dörr (DEU), who was particularly efficient, before finishing at the top of the second session thanks to his time of 43''244, which gave him a lead of 5 thousandths. Taylor Barnard (GBR) followed in 3rd position by less than 4 hundredths. Dilano Vant'hoff (NLD) took the lead several times in the third session and finished with a time of 43''281, ahead of Hugo Sasse (DEU) and Lorenzo Patrese (ITA). Juho Valtanen (FIN) was very convincing in the fourth session, but Gabriele Mini' (ITA) managed to overtake him by 7 thousandths to finish with the pole position of the category: 43''170. Nikolas Pirttilahti (FIN) finished in 3rd place.

Behind the poleman Mini', Valtanen took 2nd place overall ahead of Dufek, while Pirttilahti and Smal were in the top five ahead of Dörr in 6th, Barnard 7th, Vant'hoff 8th, Beganovic 9th and Vieira Galli 10th.

Bedrin takes last-second Junior pole

Ugo Ugochukwu (USA) opened the debates with the fastest lap of the first round of Junior Qualifying Practice - 45"061 - ahead of Cristian Bertuca (ITA) and Macéo Capietto (FRA). Rafael Chaves Camara (BRA) improved to 44"878 in the second session against Thomas Ten Brinke (NLD) and Andrea Kimi Antonelli (ITA). Jamie Day (GBR) was unable to match these performances with his 45"124 lap in the third session, followed by Markus Kajak (EST) and Maxwell Dodds (GBR). Nikita Bedrin (RUS) took advantage of the very last lap of the fourth session to post a 44"824 lap to give him pole position, while Josep M Marti Sobrepera (ESP) followed close behind and Arvid Lindblad (GBR) finished 3rd.

In the overall standings, Chaves Camara was 2nd behind poleman Bedrin, Marti Sobrepera took 3rd place, with Ten Brinke and Antonelli completing the top five. Lindblad was 6th, Laurens Van Hoepen (NLD) 7th, Ugochukwu 8th, with James Wharton (AUS) and Bertuca also in the top 10.

Competition Schedule (UTC + 3)

Saturday 7th September

08:00 - 09:40: Warm-up

09:45 - 18:20: Qualifying Heats

Sunday, 8th September

08:00 - 09:40: Warm-up

09:45 - 13:40: Qualifying Heats

15:05 - 17:00: Finals

The Competition can be followed on the official FIA Karting Championship app for iOS and Android mobile devices and at www.cikfia.com.

Championnat du Monde FIA Karting : Mini' poleman OK et Bedrin en Junior

Après deux journées marquées par des averses plus ou moins sévères et une piste glissante, le Championnat du Monde FIA Karting - OK et Junior 2019 a été baigné par une météo ensoleillée vendredi 6 septembre. La lutte a été très serrée lors des Essais Qualificatifs entre les 88 Pilotes OK, mais aussi entre les 104 participants en OK-Junior. Gabriele Mini' (ITA) était finalement le plus rapide de la catégorie reine, tandis que Nikita Bedrin s'emparait de la 1re place en Junior.

Avec un plateau total de 192 Pilotes, le Championnat du Monde FIA Karting - OK et Junior 2019 a fière allure. La Finlande a particulièrement soigné l'organisation de cette Compétition majeure de la saison karting sur les 1200 m du tracé rapide et spectaculaire du Powerpark Circuit d'Alahärmä. La hiérarchie n'était pas facile à déterminer lors des Essais Libres alors que la piste séchait après l'humidité nocturne et les Essais Qualificatifs, particulièrement importants sur ce circuit révélaient progressivement le nom des pilotes les plus performants au fil des quatre séries de chaque catégorie qui alternaient en fin d'après-midi. Les écarts n'étaient pas significatifs entre les différents groupes, bien que la pole position ait été réalisée à chaque fois lors de la quatrième et dernière série. La température était restée stable entre 14 et 15°C. Les OK étaient chaussés de pneus LeCont, tandis que ceux de la catégorie Junior étaient fournis par Vega.

Mini' décroche la pole position OK dans les derniers instants

Joshua Dufek (CHE) se faisait remarquer en étant le plus rapide de la 1re série avec un tour en 43"211 devant Joseph Turney (GBR) et Lorenzo Trivisanutto (ITA), le tenant du titre. Kirill Smal (RUS) se mesurait à Ben Dörr (DEU), particulièrement efficace, avant de conclure en tête de la 2e série grâce à son chrono de 43"244, qui lui assurait 5 millièmes d'avance. Taylor Barnard (GBR) suivait en 3e position à moins de 4 centièmes. Dilano Vant'hoff (NLD) dominait à plusieurs reprises dans la 3e série et terminait sur un temps de 43"281, devant Hugo Sasse (DEU) et Lorenzo Patrese (ITA). Juho Valtanen (FIN) se montrait très convaincant dans la 4e série, mais Gabriele Mini' (ITA) parvenait à le devancer de 7 millièmes pour conclure avec la pole position de la catégorie : 43"170. Nikolas Pirttilahti (FIN) finissait au 3e rang.

Derrière le poleman Mini', Valtanen s'emparait de la 2e position du classement général devant Dufek, Pirttilahti et Smal rentraient dans le top 5 devant Dörr 6e, Barnard 7e, Vant'hoff 8e,

Beganovic 9e et Vieira Galli 10e.

Bedrin poleman Junior au finish

Ugo Ugochukwu (USA) ouvrait les débats en effectuant le meilleur tour de la première série des Essais Qualificatifs Junior – 45''061 – devant Cristian Bertuca (ITA) et Macéo Capietto (FRA). Rafael Chaves Camara (BRA) améliorait en 44''878 dans la deuxième série face à Thomas Ten Brinke (NLD) et Andrea Kimi Antonelli (ITA). Jamie Day (GBR) ne parvenait pas à égaler ces performances avec son tour en 45''124 dans la 3e série, suivi par Markus Kajak (EST) et Maxwell Dodds (GBR). Nikita Bedrin (RUS) profitait du tout dernier tour de la 4e série pour effectuer un passage en 44''824 synonyme de pole position, alors que Josep M Marti Sobrepera (ESP) le suivait de près et qu'Arvid Lindblad (GBR) terminait 3e.

Au classement général, Chaves Camara restait deuxième derrière le poleman Bedrin, Marti Sobrepera prenait la troisième position, Ten Brinke et Antonelli complétant le top 5. Lindblad 6e, Laurens Van Hoepen (NLD) 7e, Ugochukwu 8e, James Wharton (AUS) et Bertuca rentraient dans le top 10.

Horaires de la Compétition (UTC+3)

Samedi 7 septembre

08h00 - 09h40: warm-up

09h45 - 18h20: manches qualificatives

Dimanche 8 septembre

08h00 - 09h40: warm-up

09h45 - 13h40: manches qualificatives

15h05 - 17h00: finales

La Compétition est à suivre sur l'application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles IOS et Android et sur le site www.cikfia.com.

© Photo FIA Karting / KSP